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CONSELL DE BARRI DE PORTA  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

 Data: 14/06/2024 

 Hora inici: 18.20h 

 Hora finalització: 21h 

 Sessió presencial a La Bòbila de Porta, pl. Sóller, 1  

Persones assistents 

Composició de la taula: 

Consellera Presidenta:  Leonor Fernández Castanera 

Conseller Tècnic: David Martínez Herrera 

Vicepresidència: Agustín Martínez Ferrero 

Gerent: Gabriel García Duarte 

Tècniques Ajuntament Barcelona: Isabel Santaulària Carrasco, Eva Luengo Laporta, 

Blanca Catalá Jiménez 

 

Assistents al consell: 

Representants d’Entitats/Associacions/Equipaments: AV Porta, Convivim Porta, Club 

Petanca Alcúdia, Federació Transforma Porta, Hort de Can Valent i veïns a títol 

individual. 

Consellers i representants polítics: Carles Benito Lupiañez (BCN Comú); Javier Barreña 

Flores (PPC); David Puértolas Román (JuntsxCat); Yolanda Ferrer Fernández (VOX) 

Públic: 

Assistència total en el moment de màxima afluència:  50 persones aproximadament.  

Ordre del dia 

1. Renovació de la vicepresidència i de la comissió de seguiment  
2. Actualització urbanística del barri  

3. Actualització de carrils bici del barri  

4. Informació sobre l’espai de l’antic camp de futbol de la Damm  

5. Torn obert de paraules  
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Síntesi  
 

1. Renovació de la vicepresidència i  de la comissió de seguiment del  Consell 
 
Comissió de seguiment: Es donen a conèixer les candidatures presentades a 
través de la plataforma Decidim Barcelona sense que ningú manifesti res en 
contra i per tant queda aprovada. Membres: Agustín Martínez Herrero, 
Convivim Porta, Conchita Rodríguez, Bernat Pérez.  
Noves persones interessades en formar-ne part podran exposar el seu interès a 
la propera comissió de seguiment, per aprovar-se la seva participació al proper 
consell.  
Vicepresidència Consell: Els tres candidats presentats a través de la plataforma 
Decidim Barcelona presenten la seva candidatura. S’explica el procediment de 
votació consensuat a la Comissió de Seguiment. El candidat que obtingui 2/3 
dels vots sortirà escollit. En cas de no obtenir aquesta xifra, en la primera ronda 
de votacions cau el candidat menys votat. En segona ronda, guanya el candidat 
més votat, en aquest cas Agustín Martínez Ferrero.  
 

2. Actualització urbanística del barri 
 
S’expliquen les actuacions urbanístiques del barri. Referent: 
 
A) El Pla d’Inversions Municipals (PIM): 

 Ja s’ha executat la urbanització de la zona de les Quadrigues a Can Dragó.  

 Aquest 2024 s’executarà la millor de les voreres de l’av. de Rio de Janeiro 
entre el c. de Vèlia i el pg. de Ciutat de Mallorca.  

 Pendent la urbanització de Can Dragó amb Av. Rio de Janeiro. Allotjarà un 
parc inclusiu, millora de parc infantil i trasllat zona esbarjo de gossos.  

 Urbanització del l‘antic camp de futbol de la Damm: s’explica al punt 
corresponent.    

 Urbanització de la zona verda al c/Pintor Alsamora 

 Parc Agrari-Urbà Can Valent (representa el 20% del solar total) 
Aquestes dues últimes inversions s’han endarrerit degut a la necessitat de 
reconstrucció del mur del cementiri, a càrrec de dos actors, BSM i Districte.  

B) El Pla de Rehabilitació Integral (PRI): 

 Afecta als c/Desfar, Emili Roca i Santa Pau, als quals se’ls donarà 
continuïtat de la banda de Vilapicina amb plataforma única.  

 També inclou un Pla de Manteniment Integral a l’espai públic. 
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3. Actualització de carrils bici del barri  

 De Fabra i Puig: l’objectiu és la creació d’un carril bici unidireccional per 
cada sentit de circulació a Fabra i Puig, entre el Turó de la Peira i Pg. de 
Valldaura.  

 Pg. Valldaura: l’objectiu és baixa a calçada l’actual carril bici bidireccional 
creant un carril bici unidireccional a calçada per cada sentit de circulació 
entre la Pl. de Karl Marx i la Pl. de la República. 
 

Les actuacions dependran de la revisió de criteris dels carrils bicis de ciutat. 
Requereixen un anàlisi profund i estudi integral. 
 

4. Informació sobre l’espai de l’antic camp de futbol de la Damm  
S’explica el tipus de qualificació que té el solar, esportiva, que condiciona el 
tipus d’urbanització a fer. Ha de ser d’ús esportiu, però donarà continuïtat a 
l’eix verd de Pintor Alsamora. 
 

5. Torn obert de paraules  
 

Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les 

següents queixes o peticions, que es remetran als departaments municipals 

corresponents: 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

Disconformitat trasllat àrea esbarjo de 

gossos de Can Dragó. 

S’ha valorat que és pertinent degut a les 

queixes, informes acústics i projecte de 

pressupostos participatius de Parc 

Inclusiu. S’aprofitarà per dissenyar millor 

tota la pastilla.   

S’agraeixen els canvis de bancs efectuats 

fins ara (per pressupostos participatius i 

zona Quadrigues), però cal canviar la 

resta de bancs de tota la zona de Can 

Dragó per fer-los adaptats a la gent gran. 

Es recull 
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Petició d’instal·lació de bancs darrera 

l’Institut Valldemossa, en zona d’ombra i 

fins a c/Piferrer, i també en c/estrets, no 

només en amples. 

Les peticions de bancs s’analitzen i es 

treballen amb els veïns. 

Petició d’incloure c/Manuel Sancho en la 

llista de carrers pendents de fer una 

rehabilitació integral de Porta. 

Es tindrà en compte de cara a futur. 

En què consisteix la rehabilitació integral 

de carrers esmentada?  

Què passarà amb les places de pàrquing 

de diversitat funcional existents? 

Petició de què els arbres que es posin 

siguin baixos per no tapar la llum als 

edificis.  

Es farà plataforma única, donant 

continuïtat a l’actuació existent del 

mateix carrer de l’altra banda de Fabra i 

Puig. La reforma integral implica tenir en 

compte molts factors mobilitat, bombers, 

clavegueram, enllumenat, pàrquings de 

diversitat funcional (s’estudiarà reubicar-

los al més propers possibles als usuaris). 

L’arbrat és una altra cosa a contemplar.  

Hi ha passos de vianants que no tenen 

indicacions per invidents.  

Es pren nota. 

Què es farà al parc inclusiu de Can Dragó? El projecte es treballa directament amb el 

promotor, tal i com marca el 

funcionament de Pressupostos 

Participatiu. 

Cal arranjar les cases baixes entre c/Casas 

i Amigó i c/Piferrer. Algunes en molt mal 

estat. 

Són cases privades i l’Ajuntament només 

pot actuar si estan en condició de ruïna. 

Es mirarà si és així.  

Aprofitant l’obra futura de l’antic camp 

de la Damm, calen actuacions que 

garanteixin la seguretat als carrers 

adjacents: Selva, de l’Estudiant, Eduard 

Tubau,...  

A l’avant projecte del que es faci al solar, 

s’haurà d’avaluar com donar continuïtat a 

carrers adjacents.   
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Es preguntarà als veïns què es farà a 

l’antic camp de la Damm? 

 

 

 

 

Anteriorment, es van presentar projectes 

culturals i d’espai de rehabilitació amb 

piscines per persones amb diversitat 

funcional.  

Encara no es poden definir amb claredat 

els espais, tot i que degut a la qualificació 

urbanística de l’espai sabem que s’haurà 

de destinar a un us esportiu. S’anirà 

compartint informació en Consells de 

Barri futurs. La previsió de pressupost és 

de 2M€, que no dona per fer un 

equipament.  

Per proximitat, Porta es podrà beneficiar 

dels futurs equipaments previstos a l’altra 

banda del Pg. Valldaura, al barri veí de 

Prosperitat: biblioteca, centre cultural, 

auditori i gimnàs per l’escola Víctor 

Català.  

Petició de valoració d’implementació de 

zones d’ombra a la pl. Sóller per fer actes 

festius. La Federació Transforma Porta té 

idees de com fer-ho.  

 

L’Ajuntament està estudiant el tema per 

dotar d’espais d’ombra a la ciutat degut 

al canvi climàtic. Cal buscar solucions 

estacionals (estructura que es pugui 

muntar a l’estiu i desmuntar), de 

manteniment sostenible i que sigui 

compatible amb el 90% dels espais de 

ciutat. La línia de treball prioritària és 

implementar ombres a:  

 Parcs Infantils : pl. virrei Amat amb 

Felip II, pl. Aqüeducte. Es va descartar 

infantils de pl Sóller per temes tècnics. 

2025 any d’intervenció 

 Espais públics en general: s’estan 

avaluant quins espais. Implicarà 

possiblement una obra civil. La millor 

solució seria plantar arbres. La pl. Sóller 

pot ser un espai més a valorar. 
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Convivència/Civisme 

Existeix horari de regulació per tirar 

petards? 

Existeix una ordenança cívica genèrica, 

s’ignora si n’existeix d’específica. En 

concerts, el nivell sonor màxim que ha 

d’arribar a façana  és de  80dB.  

Mobilitat 

La velocitat i la conducció de patinets i 

bicicletes són un risc, sobre tot en 

plataformes úniques en doble sentit de 

circulació. Es demana que no puguin 

envair voreres que tinguin el mateix 

sentit de circulació i portin matrícula. 

Mobilitat i accessibilitat són prioritats del 

govern. Per això, també les actuacions de 

pacificació dels carrers Desfar, Santapau, 

Emili Roca, Meridiana, calçada cantonada 

amb pl. Rafaela Serrano amb 

c/Maladeta,... 

Bicis i patinets són vehicles. 

 

Manca de qualitat de mobilitat del 

vianant a c/Arnau d’Oms: les terrasses de 

restauració, les parades de fruites i  el 

carril bici en vorera dificulten la mobilitat 

perquè el pas pel vianant queda molt 

estret.  

Cal prioritzar les persones davant els 

vehicles en les voreres de c/Arnau d’Oms 

i que tinguin més superfície de pas. 

Per temes sanitaris, es considera que no 

es pot tenir la fruita al carrer. 

El carril bici no té pintura.  

Es pren nota  

Petició de recol·locació del semàfor de 

Pg. Ciutat de Mallorca amb c/Piferrer, al 

Es pren nota 
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mig de la vorera. Impideix el pas d’una 

cadira de rodes. Es proposa moure’l on 

acaba la vorera de la zona verda. Li 

comunicarà a consellera la manca de pas 

de vianants amb camins tàctils per 

invidents per ex. a c/Santapau amb Pg. 

Ciutat de Mallorca.  

Neteja 

Crítica als contenidors no accessibles de 

c/Santa Pau i c/Garrofers amb c/Escultor 

Ordóñez. El model de pedals i palanques 

no és adequat. Millor aquells que porten 

gomes en lloc de palanques. Es demana 

que es col·loquin plataformes entre 

contenidors y voreres per a què sigui 

accessibles a persones amb mobilitat 

reduïda.  

Cal utilitzar el codi d’accessibilitat i 

supressió de barreres.  

Els temes d’accessibilitat preocupen i el 

govern els treballa. Exemple la petició de 

l’interlocutor d’accessibilitat al CEM Turó. 

Temes generals 

Al barri hi ha noms de carrers molt 

similars que causen confusions a 

vianants, repartidors,... és el cas dels c/ 

de Porta, pg. de Porta i  pg.  de Nou de 

Porta.  

Districte està treballant aspectes de 

nomenclàtor.  

 

Persones sense sostre, entre c/Casas i 

Amigó i c/Valldemossa (3 persones), amb 

actituds incíviques.  

 

Les xifres de Sensellarisme al Districte 

han disminuït un 8% . és un tema 

relacionat amb la urgència habitacional 

de la ciutat. Queda molt per fer.  
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Eix Verd reivindicat per l’AV de Porta des 

de fa temps. S’està d’acord amb què es 

posin arbres enlloc d’asfalt.  

Opinió de què la relació entre l’AV de 

Porta i el Districte és fluida i que es van 

treballant els temes. 

El conseller tècnic agraeix la bona relació 

existent.  

 

Material audiovisual de la sessió 

 

https://media-edg.barcelona.cat/wp-content/uploads/2024/06/20102418/PresentacioCDB_Porta.pdf

